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Leállnak a műtétek 
a klinikákon 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

- Mivel ugyanannyi munkáért 
az egy évvel korábbihoz ké-
pest 30 százalékkal keveseb-
bet fizet nekünk az OEP, az 
egyes klinikák kerete 16-a és 
20-a között elfogy. A klinika-
vezetők pluszpénzt kértek tő-
lem, de egyszerűen nem tu-
dok miből adni - magyarázta 
Pál Attila, miért volt szükség 
az ellátás drasztikus korláto-
zására. A műtétre, kezelésre, 
vizsgákra előjegyzett betege-
ket a klinikák most igyekez-
nek értesíteni arról, hogy egy-
előre elmarad az ellátásuk. Az 
is kérdéses jelenleg, hogy de-

nanszírozás miatt már hóna-
pok óta küzd a klinikai köz-
pont a talpon maradásért. 
Végül már a fenntartó 
SZTE-nek kellett mentőövet 
dobnia: szeptember végéig 
681 millió forintot fordítottak 
betegellátásra a nem orvosi 
karok bevételeiből. Bár a 
szaktárcától - az őszi de-
monstrációknak köszönhető-
en - visszakapta egy kis ré-
szét az intézmény annak a 
pénznek, amit az áprilisban 
bevezetett alacsony finanszí-
rozás elszívott, ettől nem állt 
helyre a gazdasági stabilitás 
- a rektor pedig válságterv 
kidolgozására kérte a klinikai 
központ menedzsmentjét. A 
jövő heti műtéti stop ennek a 

Válságcsomag. A 300 pontos csomag elemei között szerepel a teljes 
létszámstop fenntartása a klinikákon - sőt ezután a meglévő üres stá-
tuszok sem tölthetők be. Szigorúbban ütemezik a betegellátást, még 
több külföldi, fizetős beteget fogadnak, a drága, például CT- vagy 
MR-vizsgálatokat csak tanszékvezetők engedélyezhetik, antibiotikumok 
csak osztályvezetői szint fölött rendelhetők a pácienseknek, a vizsgála-
ti protokollokat pedig a betegellátást még nem veszélyeztető, lehető 
legkevesebbre szűkítik. Emellett „munkaerő-elemzést" végeznek, 
egyes klinikákon ugyanis a feladatokhoz mérten aránytalanul sok, míg 
másutt túl kevés szakember dolgozik. Az úgynevezett készenléti ügye-
letben is differenciáltabb bérezést alakítanának ki. Mindezzel egy esz-
tendőben - a tervek szerint -1,4 milliárd forint takarítható meg, míg a 
kieső bevétel pótlásához 2,6 milliárdra lenne szükség. 

cemberben folytatódik-e, és 
ha igen, hogyan az ellátás 
korlátozása. Ezt a mai klinikai 
tanácson vitatják meg az in-
tézményvezetők. 

A rendkívül alacsony fi-

300 pontból álló intézkedési 
tervnek csak egy része. A ter-
vet a rektori tanács - kemény 
vita után - elfogadta, az 
egyetemi szenátus pedig hét-
főn dönt róla. 

CSAK A PÁLYÁZATI KIÍRÁSRA VARNAK MAKÓN 

Rehabilitációs centrum 
- nem mondtak le róla 
Idénre tervezték, mégsem sike-
rült kialakítani a regionális re-
habilitációs centrumot a makói 
kórházban. Baráth Lajos fő-
igazptó elmondta: az önerő és 
a tervek megvannak, csak a 
pályázatot nem írták ki a várt 
időpontban. 

MAKÓ 
SZABÓ IMRE 

250 millió forintot szeretett 
volna elkölteni a makói kór-
ház idén egy regionális reha-
bilitációs központ kialakításá-
ra, a beruházásból azonban 
semmi sem lett. 

A fejlesztés alapja a tavaly 
átadott 50 ágyas mozgásszervi 
rehabilitációs részleg lett vol-
na. Ezt részben a korábbi cik-
lusban befejezett új épület el-
ső emeletén, részben a vele 
összeköttetésben lévő, meg-
ürült egykori gyermekosztályi 
tömb első emeletén alakítot-
ták ki 224 négyzetméteren, 19 
milliós beruházással. A felsze-
relésére - ugyancsak pályáza-
ti támogatásból - több mint 11 
millió forintot költöttek. A 
korszerű fizioterápiás kezelő-
vel is felszerelt részleg betege-

iről jelenleg 4 orvos, 3 gyógy-
tornász és 13 szakdolgozó 
gondoskodik. 

Úgy tervezték, hogy a maj-
dani, járó betegeket is fogadó 
centrumhoz a volt gyermek-
részleg földszintjén szakam-
bulanciát és tornatermet ala-
kítanak ki, fent foglalkoztató 
szobákat, a tetőtérben pedig 
orvosi szobákat. Úgy tűnt, 
hogy a működéssel sem lesz 
gond, hiszen az egészségbiz-
tosító további 18 ágy finanszí-
rozására tett ígéretet. Mint 
emlékezetes, az egészségügyi 
reform során az aktív gyógyító 
ágyak egy jelentős része meg-
szűnt, de a makói kórház le-
hetőséget kapott a korábbinál 
jóval több rehabilitációs ágy 
fenntartására. 

Baráth Lajos fő igazgató ér-
deklődésünkre elmondta: a 
dél-alföldi rehabilitációs cent-
rum kialakításáról továbbra 
sem tettek le. A tervek meg-
vannak, a fenntartó megyei 
önkormányzat tartja ígéretét 
az önerő biztosítására, csak 
épp a Regionális Operatív 
Program vonatkozó pályáza-
tát nem írták még ki. Leg-
utóbb szeptemberre várták. 

INGYENES SZAKKÉPZÉSI LEHETOSEG! 
(22 éves korig) 

Esti tagozaton (22 év felett) 
- Pénzügyi-számviteli ügyintéző 1,5 év 

- Logisztikai ügyintéző 2 év 
- Marketing- és reklámügyintéző 1 év 

- Sportszervező-menedzser 1 év 
- Vállalkozási ügyintéző 1,5 év 
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TÖBB CSÚSZÁST NEM FOGAD EL AZ ÖNKORMÁNYZAT A VILLAMOSPALYA EPITESENEL 

A város bekeményített 
Nagy csata van az 1-es villamos vonalának építési határideje kö-
rül: a kivitelező az eredeti tervhez képest plusz három hónapig 
még építene, csak jövő áprilisban fejezné be a munkát - decem-
ber vége helyett. Az önkormányzat most bekeményített: február 
végére el kell készülnie minden szakasznak, különben kötbérez. 

SZEGED 
DOMBAI TÜNDE 

Az l-es villamos Boldogasz-
szony sugárúti új pályájának 
és a Szent Ferenc utcai körfor-
galomnak az eredeti átadási 
határideje november 15-e volt. 
E szerint az autósok hétfőn 
visszakaphatták volna a su-
gárutak Két hete megírtuk: az 
alapozást minőségi kifogás 
miatt nem vette át az önkor-
mányzat, újra kell csinálni, 
csúszik a befejezés. Tegnap 
két szakaszon, a Hősök kapu-
ja és a Vitéz utca között, vala-
mint a Liliom utcánál láttuk, 
hogy fektetik a síneket. 

A Kossuth Lajos sugárúton 
és a rókusi nagykörforgalom-
nál december vége volt az ere-
deti határidő. Ha minden az 
eredeti menetrendben haladt 
volna, ezen a részen is lát-
nánk már a vágányok nagy ré-
szét, és hogy a jelzőlámpás 
körforgalom lámpáit, peronja-
it építik. De itt is messze van 
még a munka vége; az alapo-
zásnál tart a kivitelező A-Sz-E 
Konzorcium. Tegnap délelőtt 
nem láttunk teremtett lelket 
sem a gödrök mentén. A róku-
si csomópontban mintha két 
hónapja helyben járnának: a 
közműveket cserélik. 

- A kivitelező jelentős ha-
táridő-módosítást kért, jelez-
te, hogy a Boldogasszony su-

gárutat décember végére, a 
Kossuth Lajos sugárutat feb-
ruár 15-ére, a teljes beruhá-
zást április elejére tudja befe-

A kivitelező a jövő 
héten nyilatkozik 
Miért nem halad az építkezés, 
amikor ugyanaz az A-Híd Építő 
Zrt. vezeti az 1-es villamosvo-
nalon dolgozó A-SZ-E Konzor-
ciumot, amelyik a párhuzamo-
san zajló Pulz utcai villamos-
remíz-korszerűsítéssel napra-
készen tartja a határidőket? 
Nem érzi kínosnak az 1-es vo-
nalon kialakult helyzetet? Mit 
tesz a késés lefaragása érde-
kében? - ezeket a kérdéseket 
szerettük volna feltenni Orosz 
Károlynak, az A-SZ-E Konzorci-
um vezetőjének, az A-Híd Zrt. 
híd- és mélyépítési igazgatójá-
nak. Elmondta: mivel a részle-
tekről még egyeztet a város-
sal, a jövő hét elején áll ren-
delkezésünkre részletes tájé-
koztatással. 

jezni. A megrendelő város ne-
vében a kivitelezést felügyelő 
mérnök felülvizsgálta, fenn-
állnak-e a módosítás feltét-
elei, vagyis van-e a kivitelező-
től független oka a késésnek. 
A jelentésből kiderült, hogy a 
kivitelező kérése nem megala-
pozott - jelentette be tegnap 
Botka László polgármester . 

A tervezett időponthoz képest késéssel ugyan, de már fektetik 
a síneket a Boldogasszony sugárúton. FOTÓ: KARNOK CSABA 
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HATARIDOK t-es villamos építési szakaszain 

1 
Boldogasszony 

sugárút 
Kossuth Lajos 

sugárút | Körforgalom 

Eredeti határidd 2009. 
november 15. 

2009. 
december vége 

2009. 
december vége 

Kivitelezői kérés 2009. 
december vége 

2010. 
február 15. 

2010. 
április eleje 

Önkormányzati követelés 2009. 
december 4. 

2010. 
január 15. 

2010. 
február 28. 

Forrás OM/OV-gyűjtés DM-GRAFIKA 

- Álláspontunk az, hogy a tel-
jes Boldogasszony sugárút-
nak december 4-ére el kell ké-
szülnie. Az l-es villamos köz-
lekedését legkésőbb január 
15-én helyre kell állítani, te-
hát a Kossuth Lajos sugárúton 
is közlekednie kell. Az egész 
építkezést február 28-áig be 
kell fejezni, nagykörforgalom-
mal, járdákkal, kerékpárutak-
kal, útburkolattal együtt. Eny-
nyi határidő-módosítást indo-
kolnak a külső tényezők: a 
rendkívül pontatlan közmű-
térképek, a városházától füg-
getlen szakhatósági engedé-
lyek késése, és olyan nem ön-

kormányzati ingatlanok kései 
átadása munkaterületnek, 
mint a MÁV-é és az SZVSE-é. 
Több csúszást az önkormány-
zat nem fogad el, ha a beruhá-
zás mégsem készül el az új ha-
táridőkre, a város érvényesíti 
a szerződésben foglalt napi 10 
millió forintos kötbérigényét. 
A minőséget továbbra is szi-
gorúan ellenőrzik a szakem-
bereink, hibás teljesítés nem 
befolyásolja a határidőt. Bár-
milyen, a Boldogasszony su-
gárúti rossz alapozáshoz ha-
sonló hiba javitása a kivitele-
ző felelőssége, annak költsé-
gei őt terhelik. 

Mégsem építenek Szegeden 
rendezvénycsarnokot 
Az uniós támogatási szerződés aláírásának legvégső határideje 
előtti utolsó percekben döntött úgy Pistrui László, a Szeviép-cég-
csoport többségi tulajdonosa, hogy nem építi meg a rendezvény-
csarnokot. Az üzletembert az okokról kérdeztük. 

SZEGED 
FEKETE KLÁRA 

maztak: sportkoncepció - bo-
nyolult összefüggésében vál-
tozott többször a helyszín. A 

Végleg eldőlt: nem lesz ren-
dezvénycsarnok Szegeden, az 
uniós 800 millió forint lehívá-
sához szükséges támogatási 
szerződést ugyanis az utolsó 
pillanatban nem írta alá a 
Szeviép. 

A Délmagyarországban 
2007-ben írtunk először arról, 
hogy a Szeviép-cégcsoport 
rendezvénycsarnokot építene. 
A legelső helyszín az 
SZVSE-pálya, a következő a 
Kálvária sugárút és a Móravá-
rosi körút határolta telek, a 
harmadik a Mars tér, a negye-
dik újra a Kálvária lett volna. 

-Különböző, az önkormány-
zattal és az SZVSE-vel folyta-
tott egyezségek - ahogy fogal-

,3 év eltelt, miközben 
minden tovább pusztult, 
az SZVSE- és a 
SZEOL-pátya egyaránt, és 
nem épült fel semmi." 
Pistrui László 

koncepció a következőket tar-
talmazta: megszűnik az 
SZVSE-pálya, aminek kiváltá-

sára a Szeviép megveszi és fel-
újítja a Tisza-parti stadiont, 
saját pénzéből és uniós forrás-
ból létrehozza az új rendez-
vénycsarnokot, a város pedig 
a SZEOL-pályáért kapott pénz-
ből megépíti a sportuszodát. 
Most eldőlt: minden marad a 
régiben, hiszen a tervezett be-
ruházások egymástól függtek. 

Miért döntött úgy Pistrui 
László, a Szeviép-cégcsoport 
többségi tulajdonosa, két 
sportág támogatója, hogy az 
utolsó pillanatban visszalép? 
Az üzletember elmondta: a re-
cesszió közepette nem finan-
szírozható a beruházás. Banki 
hitelt kellett volna felvennie, 
amelyhez nehezen jutott volna 
hozzá. A pénzintézetek ugyan-
is egyre érzékenyebbek voltak 
azokra a főleg politikai fel-
hangokra, amelyek a sportkon-
cepciót kísérték, hiszen bizton-
ságban szerették volna tudni a 
pénzüket. A hitelfelvételt csak 
úgy úszhatta volna meg, ha a 
várossal együtt, közös beruhá-

A szegedi Syma terve 

800 millió forintot nyert ren-
dezvénycsarnok és konferen-
ciaközpont építésére 2008 
végén az Uniótól a projektre 
létrehozott cég. Mintegy 2,4 
milliárd forintos beruházást 
terveztek: 9500 négyzetméte-
ren egy 5000 főt befogadó 
aréna, vagy ahogy sokan em-
legették, „szegedi Syma-csar-
nok" jött volna létre. 

zásban - később közös működ-
tetésben - építi fel a csarnokot, 
de ehhez az önkormányzat 
nem járult hozzá. 

Csalódott-e? - kérdeztük 
Pistrui Lászlót. A válasz igen: 
befektetőként, sportember-
ként egyaránt csalódás érte, 
mivel három év munkája, s 
mintegy 400 millió forint 
úszott el - válaszolta. Hozzá-
tette: 3 év eltelt, miközben 
semmi sem változott, ponto-
sabban minden tovább pusz-
tult, az SZVSE- és a SZE-
OL-pálya egyaránt, és nem 
épült fel semmi. A befektető 
kijelentette: „A meglévő va-
gyontárgyak ésszerű felhasz-
nálásának lehetett volna egy 
normális végeredménye, de 
ez nem jött össze." 

http://www.perfektszakkozep.hu
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